
Århus Kommune, Børn og Unge 

Harlev dagtilbud: 

Vuggestuen Den grønne gren, Dagplejen, 

Børnehaven Næshøj, DII Pilehaven, 

DII Regnbuen, DII Kompasset 

 

Dagtilbudsleder 

Louise Lund Rasmussen 

Telefon: 21 30 18 76 

Mail: lolr@aarhus.dk 

 

Referat fra bestyrelsesmøde i Harlev dagtilbud 

29.9. 2021 kl. 18.45 – 21.15 

Sted: Regnbuen 

 

 

Deltagere 

 

 

Forælder:  

 

Rasmus fra Regnbuen 

Marie B fra Pilehaven 

Cæcilie fra Kompasset 

Jesper fra Dagplejen 

Christoffer fra Næshøj 

 

Personale:  

 

Mette fra Regnbuen 

 

Dagstilbudsleder: 

 

Louise 

Afbud: 

 

Katja fra dagplejen  

Marie H fra Den grønne gren 

 

 

 

 

Dagsorden  

 

 

• Referent 

 

Louise 

Der skrives ikke referat til første punkt 

Kl. 18.45-19.05 

• Input til stillingsopslag til 

dagtilbudslederstillingen 

 

Martin, som er konsulent tilknyttet opgaven, kommer og 

tager imod jeres input. 

Kl. 19.05-19.55 

• Bestyrelsens input ift 

Dagtilbuddets strategi for 

rekruttering. Strategi er 

vedlagt som bilag og 

bedes læses forud for 

mødet. Louise 

gennemgår hvordan vi er 

nået dertil, samt status 

på dagtilbuddet 

Tema for bestyrelsen i bestyrelsesåret 2021/2022. Kan evt 

løftes ind i forældrerådene til lokale drøftelser 

• Første bestyrelsesmøde bruges på at lave en plan for 

hvordan vi kommer omkring emnet – ud fra som 

minimum nedenstående bullets (September) 

• Hvordan ser bestyrelsen sin rolle ift at støtte op om 

rekruttering i Harlev Dagtilbud 

• Hvad er der af nye muligheder/perspektiver – mulige 

prøvehandlinger 

• Følge medarbejdersammensætning og ledige 

stillinger. Kort punkt på bestyrelsesmøderne 

 



 Status i dagtilbuddet pt: Vi mangler at besætte 7 

pædagogstillinger. I lederteamet har vi fokus på at ”sætte 

et hold” og forsøger at minimere kategorisering af 

medarbejderne som uddannede/ikke uddannede, dette fordi 

vi oplever gruppen af uddannede både dækker pædagoger 

og pædagogisk assistenter og ikke uddannede dækker 

medhjælpere, som har kompetencer der gør at de kan 

varetage opgaver som pædagoger varetager og 

medhjælpere der kommer ”helt grønne fra gaden”. 

Bestyrelsen kommer med følgende opmærksomheder og 

ideer: 

Kigge på det langsigtet – tænke fastholdelse og ikke kun 

rekruttering. 

 

Netværk – både i dagtilbuddet og hos forældre 

 

Hvordan holder vi forbindelse med vores medhjælpere i 

studiejob? Evt faste timer nogle dage om ugen. 

 

Kunne vi gøre tydeligt hvad der er af 

uddannelsesmuligheder i dagtilbuddet. Fokus på muligheder 

for videreuddannelse. Kan vi lave en liste så vi har overblik. 

 

Stillingsopslag på en anden måde – Film, liveoptagelse, små 

klip. Både målrettet uddannede og uuddannede.  

Kan Harlev dagtilbud have en profil på sociale medier? – 

måske svært at få til at leve. 

 

Kan vi gøre noget ift seminariet. OBS på de nyuddannede til 

februar. 

 

Bruge AAK – ift inspiration og strategi 

 

Det forældre skal dele – skal have blikfang (ikke et 

almindeligt stillingsopslag). Vigtigt at det er noget der 

favner det som Harlev DTB repræsenterer. Mette og Louise 

arbejder videre med den ide og bringer et produkt tilbage i 

bestyrelsen – forhåbentlig på næste møde i november. Husk 

placering – fx afstand i bus, motorvej. Vise diversiteten. 

 

19.55-20.05 

• Pause 

 

 

20.05-20.25 

• Gennemgang af 

principper vedtaget af 

tidligere bestyrelse 

 

Principperne – 5 stk, er vedhæftet som bilag. Er der nogle 

som vi vurderer skal skrives på ny, så dagsordensætter vi til 

kommende møder. 

 

Principper for pæd. aktivitet gennemgås i forbindelse med 

læreplan 

Principper for overgang gennemgås når der er udarbejdet 

nye retningslinjer i AAK i 2022. 

Principper for budget gennemgås i forbindelse med punkt 

om budget 2022 på januarmødet. 

Princip for kostordning og forældresamarbejde godkendes. 

 



20.25-21.00 

• Formulering af princip for 

sygdom hos børn 

 

Under corona har vi haft nogle tydelige retningslinjer for 

hvornår et barn er for syg til at være i dagtilbud. Vi har set 

at dette, sammen med blandt andet hygiejne, har medført 

lavere smittespredning end vi er vant til.  

Vi bruger nu Aarhus kommunes materiale, som beskriver 

hvordan vi/I skal vurdere børnene. Men vi oplever det lidt 

ukonkret og kunne godt have behov for mere tydelige 

retningslinjer.  

Hvis dit barn er syg (aarhus.dk) 

Vi vil, i lederteamet, gerne lægge op til en dialog om det er 

muligt, at fastsætte principper for sygdom hos børn, med 

opbakning fra bestyrelsen. 

 

Bestyrelsen bakker op om, at dagtilbuddet følger 

Sundhedsstyrelsens retningslinjer, som er beskrevet i 

publikationen: Smitsomme sygdomme hos børn og unge. 

Her er, blandt andet, dette formuleret: 

”Barnet skal fx kunne lege ude og tage med på udflugt. 

Hvis et barn kommer i institution uden at være helt rask, 

har det på grund af nedsat modstandskraft større risiko for 

at få komplikationer til sygdommen eller pådrage sig en 

anden sygdom. Det kan derfor være en god idé at lade 

barnet blive hjemme i mindst 1 dag, efter at det er blevet 

feberfrit 

Diarre/opkast: Når barnet er rask og afføringen er normal. I 

tilfælde af Roskildesyge (norovirus) anbefales dog 2 dage 

hjemme, efter at diarré og opkast er ophørt.  

 

Forældrene bør:  

• holde syge børn hjemme  

• respektere personalets vurdering af, om barnet er 

sygt/smittefarligt, når personalet kontakter 

forældrene med henblik på at hente barnet hjem 

• Orientere sig om Sundhedsstyrelsens regler for, 

hvornår barnet må komme i institutionen, se 

oversigten bagest i vejledningen  

• informere institutionen om, hvad barnet fejler, læs 

om lederen af institution/skoles tavshedspligt side 10 

og lægeundersøgelser side 15.  

• overholde de generelle hygiejniske forholdsregler og 

være opmærksom på opslag om evt. skærpede 

regler i særlige situationer. 

 

Den hyppigst forekommende smittevej er kontakt via 

hænder eller genstande, fx børnenes legetøj og de kasser 

det opbevares i, dørhåndtag, stole og borde. Korrekt 



håndhygiejne, udført på det rigtige tidspunkt både blandt 

børn og voksne, er derfor den vigtigste metode til 

forebyggelse af smitsomme sygdomme.” 

 

Desuden opfordres der til at vi bruger de gode erfaringer fra 

corona omkring håndhygiejne og fx fortsætter med at 

forvente, at forældre bruger håndsprit når de ankommer til 

afdelingerne. Børn og medarbejdere har fastholdt procedure 

for håndhygiejne i afdelingerne. 

 

21.00-21.15 

• Evt 

Ny daginstitution i 

Harlev? 

 

I budgetforlig nævnes en velfærdspulje, hvor man bla kan 

søge til opførsel af lokale dagtilbudspladser i udkanten af 

kommunen, hvor der er mere end 4 km og ½ time med 

offentlig transport til distriktspladser. Harlev blev nævnt 

som det sted man vil lave en prøvehandling. Louise har ikke 

hørt noget konkret endnu. Men spændende hvis vi får lov at 

bygge inden længe. 

 

 

 

  

 


